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Opening en vaststelling agenda  

De vergadering vindt digitaal plaats. Alle NCad-leden zijn aanwezig. Tevens 

nemen de algemeen secretaris en drie medewerkers deel. Bij één agendapunten is 

een externe gast digitaal aanwezig. 

 

De voorzitter heet de aanwezigen welkom en stelt de agenda vast. 

 

Mededelingen 

 

Mogelijk of schijnbaar conflicterende activiteiten en activiteiten van belang voor 

het NCad 

Er zijn geen meldingen. 

 

Commissie Debat Dierproeven 21 april Tweede Kamer 

De algemeen secretaris geeft een samenvatting van hetgeen is besproken. Er 

werd met name gesproken over transparantie, open science, vertaalbaarheid van 

dierproeven en de transitie naar proefdiervrije innovaties waarbij gebrek aan 

ambitie en voortgang meerdere malen aan de orde komt. De minister van LNV 

schetste dat zijn beleid juist gericht is op ambitie maar wel met het nodige 

realisme. De minister vindt dierenwelzijn belangrijk waarbij hij aangeeft dat het 

3V beleid en TPI elkaar aanvullen. Zijn ambitie is vermindering van het aantal 

proefdieren en hij is bereid in de EU een koploperspositie in te nemen, maar geeft 

aan dat transitie tijd kost. Er zal deze zomer een brief van LNV naar de Tweede 

Kamer worden gestuurd waarin de verschillende verzoeken van Kamerleden in het 

debat worden geadresseerd. Tevens zal nog worden gekeken wat er gedaan is 

met moties die in het verleden zijn aangenomen. 

Naar aanleiding van deze samenvatting geeft de voorzitter NCad aan spoedig een 

gesprek met de minister van LNV te willen om te bekijken op welke wijze het 

NCad haar expertise kan inzetten.  

 

Vijfde Harry Blom Beraad (HBB) 

Op woensdag 20 april heeft het vijfde HBB plaatsgevonden. Het betrof een hybride 

bijeenkomst waar ongeveer 150 mensen online hebben meegekeken. 

De drie sprekers presenteerden gezamenlijk een boeiend portret van het effect 

van het al dan niet kunnen uitoefenen van natuurlijk gedrag op experimenten met 

muizen. Alle drie de sprekers kwamen uit de hoek van de neurobiologie.  
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Ronde Tafel Gesprek met dierenwelzijnsorganisaties 

De voorzitter geeft een korte terugblik op de bijeenkomst die op vier april heeft 

plaatsgevonden. Er werd op constructieve wijze informatie uitgewisseld over 

uiteenlopende thema’s. Een volgend overleg wordt in oktober gepland. 

 

Overleg met DALAS 

Het verantwoordelijk NCad-lid geeft een korte terugkoppeling van het overleg met 

DALAS dat op 15 april heeft plaatsgevonden. Er is gesproken over de behoeften 

uit het veld waaronder CoP’s en Standard Operating Procedures (SOP) en ieders 

rol daarbij.  

 

Onderzoek naar stelsel  

De algemeen secretaris deelt mede dat er een onderzoek zal plaatsvinden naar 

het Wod-stelsel waar onder andere het NCad onderdeel van uit maakt. Dit 

onderzoek is geïnitieerd door het ministerie van LNV. De voorzitter en de 

algemeen secretaris zijn benaderd voor een interview. 

 

Symposium Universiteit Utrecht : ‘Proefdieren in beeld’.  

Op donderdag 21 april had de Instantie voor Dierenwelzijn Utrecht een online 

symposium getiteld: ‘Proefdieren in beeld’ gegeven. Aanleiding was 

Wereldproefdierendag in het weekend erna. Sprekers vertelden over hun 

ervaringen met (proef)dieren en stonden stil bij de dieren zelf. Onderwerpen 

waren onder andere dierentalen, dierenculturen, dierenwelzijn en huisvesting van 

proefdieren in het licht van spelgedrag. 

De voorzitter van het NCad heeft het symposium geopend. 

 

Presentatie streefbeeld Onderwijs 

Daniela Salvatori presenteert de voortgang van het streefbeeld Onderwijs en 

wisselt hierover van gedachten met het comité. Het NCad geeft aan erg positief te 

zijn over het feit dat er een streefbeeld voor onderwijs is opgesteld en waardeert 

de inzet die daarvoor is gepleegd. Het betreft een streefbeeld voor academisch 

onderwijs opgesteld vanuit de Universiteiten van Nederland.  

Het omvat de Bachelor, de Master en het postacademisch onderwijs. 

Het document bevindt zich in de afrondende fase en het NCad geeft nog enkele 

suggesties mee 

 

Open discussie op basis van aanbevelingen uit evaluatie van het NCad 

De algemeen secretaris leidt het onderwerp in waarna een discussie plaatsvindt 

over de bevindingen uit het rapport van AEF en wat het vervolg is dat het NCad 

daaraan wil geven. De dualiteit binnen het NCad wordt als positief ervaren, het 

creëert de juiste balans waardoor op zorgvuldige wijze verschillende afwegingen 

gemaakt kunnen worden. Het NCad is daardoor een goede verbinder. Om deze 

taak ten volle te kunnen uitvoeren is het wellicht wenselijk om het NCad uit te 

breiden met nog niet aanwezige expertise. Het is echter nu prematuur daar een 

uitspraak over te doen. Afhankelijk van eventuele taakuitbreiding van het NCad 

zal dat eens nader bekeken moeten. Daarover zal het gesprek verder gevoerd 

worden met het Ministerie van LNV. Het NCad wil wel meer inzetten richting 

transitie. Tevens zal de communicatie verder verbeterd moeten worden en zal er 

zo nu en dan een opiniestuk worden geplaatst. 
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Bespreekpunt m.b.t. stakeholderoverleg 

Een NCad-lid licht het punt nader toe. Het betreft de vraag wanneer actieve 

samenwerking met stakeholders plaatsvindt. Er vinden op regelmatige basis 

overleggen met de stakeholders plaats en de reguliere overlegvorm met de 

verschillende organisaties wordt verder uitgebreid. Aangezien het NCad te maken 

heeft met een uiteenlopend palet aan stakeholders worden er telkens zorgvuldige 

afwegingen gemaakt alvorens een eventuele samenwerking over onderwerpen 

met stakeholders wordt aangegaan.  

 

Stavaza vervolg Transitieadvies 

De verantwoordelijke NCad-leden geven een toelichting. Er heeft inmiddels een 

gesprek plaatsgevonden met Ingrid Visseren waarbij de voornaamste vraag was 

op welke wijze het Landschap (vanuit de Multi Level Perspective-gedachte) kan 

worden veranderd en er concrete adviezen kunnen worden gegeven hoe dat te 

doen. Tevens is gesproken over welke vormen er nodig zijn om dit vraagstuk te 

benaderen. Gezien de uiteenlopende aard van de vraagstukken zal er ook een 

diversiteit aan werkvormen nodig zijn. Ingrid zal nog bekijken of een expert 

gevonden kan worden die in bepaalde onderzoeksvragen kan ondersteunen. Op 

basis van het gesprek met Ingrid wordt het plan van aanpak aangepast en in de 

volgende vergadering besproken.  

 

Actielijst 

n.a.v.: 

Er zal worden bekeken of er een presentatie kan worden gegeven tijdens de NCad 

vergadering van juli over het streefbeeld Immunologie  

 

Verslag vorige bijeenkomst 

Met een enkele wijziging wordt het verslag goedgekeurd. 

 

Rondvraag 

- De suggestie wordt aangedragen om een interactieve infographic van het 

NCad te maken om de rol en positie van het NCad verder te 

verduidelijken. Deze suggestie wordt in het regulier overleg met LNV 

meegenomen. 

 

- De opvolger van Jan van Valk die bij de Universiteit Utrecht werkzaam 

was wordt Jeffrey Bajramovic als hoofd van het 3R centrum 

 

- Aangezien meerdere NCad-leden en ondersteuners naar het FELASA 

congres gaan is het raadzaam in gezamenlijkheid te bekijken welke 

experts we daar graag willen spreken. Dit onderwerp staat de volgende 

keer op de agenda. 

 

- De volgende vergadering zal voorgezeten worden door de 

plaatsvervangend voorzitter. 

 

- Op 17 mei is in Utrecht een Helpathon, geïnitieerd door PETA en Animal 

Rights, met de vraag van TPI Utrecht om mee te denken over Utrechts 

beleid (Universiteit Utrecht, UMC Utrecht, Hoge school Utrecht) om de 

transitie naar dierproefvrij te versnellen. 


